
P r o t o k ó ł  Nr BRM.0012.3.4.2020 
posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Olecku 

odbytego w dniu 25 maja 2020 r. 
 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności   

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz. 

 

Protokołowała referent Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku  

– Karolina Cichocka. 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

 

 Burmistrz Olecka – Karol Sobczak, 

 Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch, 

 Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski, 

 Skarbnik Gminy – Irena Osmycka,  

 Kierownik Planowania Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami – Alicja 

Szałkowska,  

 Kierownik Wydziału Edukacji – Anna Mitin, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – 

Przemysław Drozd, 

 Kierownik Wydziału Dochodów i Egzekucji – Monika Dudycz – Stefanowska, 

 Kierownik Wydziału Spraw Społecznych, Zdrowia i Bezpieczeństwa – Ewa 

Zalewska-Drozd,  

 Kierownik Wydziału Budownictwa i Inwestycji – Katarzyna Madej-Tarasiewicz,  

 Kierownik Wydziału Urzędu Stanu Cywilnego – Wioletta Biszewska, 

 Inspektor w Wydziale Promocji, Kultury i Sportu – Kinga Fidler, 

 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Marta Malinowska, 

 Przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski.  

 

 

Przewodniczący Komisji –  Janina Anuszkiewicz 

przywitała wszystkich przybyłych na posiedzenie komisji i przedstawiła proponowany 

porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione. 

3. Wnioski Komisji.  

 

Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej.  

 

a) projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w Olecku w obrębie ewidencyjnym Olecko 1 - etap 2 

 

Kierownik Wydziału PGN – Alicja Szałkowska 

szczegółowo omówiła uzasadnienie do projektu uchwały. 



Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

dodał, iż ustalenie planu zagospodarowania przestrzennego jest prawnym narzędziem do tego, 

aby zablokować powstawanie ewentualnych przyszłych żwirowni. 

 

Uwaga  

„Poprowadzenie projektowanej drogi KDL (biegnącej równolegle do torów) zgodnie  

z istniejącym przebiegiem oraz bezpośrednie włączenie do wiaduktu kolejowego – uwaga  

z dyskusji publicznej”. 

 

Komisja, przy 4 głosach za i 2 głosach wstrzymujących głosowała za nieuwzględnieniem 

uwagi.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 4 głosach za i 2 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Olecku  

w obrębie ewidencyjnym Olecko 1 - etap 2. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii rozwoju oświaty Gminy Olecko  

na lata 2020-2025” 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

szczegółowo omówiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko  

zasugerował przesunięcie uchwalenia strategii o 1 miesiąc, aby wydłużyć czas  

na wprowadzenie ewentualnych poprawek lub zmian. 

 

Przewodniczący Komisji –  Janina Anuszkiewicz 

oznajmiła, że poprawianie strategii nie jest w ich kompetencji tylko osoby, która otrzymała  

za to zapłatę. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

zaznaczył, że strategia oświaty tworzona jest dla każdego z nią związanego i każdy miał 

prawo wnieść swoje uwagi w procesie jej tworzenia. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko  

zapytał o wyniki konsultacji po przedłożeniu do publicznego wglądu „Strategii rozwoju 

oświaty Gminy Olecko na lata 2020-2025” dla mieszkańców. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

oznajmiła, iż od jednego podmiotu wpłynęło 18 uwag, część z nich została uwzględniona  

w strategii. Raport z konsultacji został opublikowany na BiP i stronie Gminy Olecko. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 1 głosie za, 3 głosach przeciw i 2 głosach wstrzymujących negatywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii rozwoju oświaty Gminy Olecko 

na lata 2020-2025”. 

 



c) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę w szkołach podstawowych  

na terenie Gminy Olecko 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

szczegółowo omówiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

zauważył, iż program wspierania edukacji uzdolnionych uczniów ma na celu tylko wręczanie 

im stypendiów. Zaproponował, aby w ramach programu można by było wyłonić dzieci 

uzdolnione edukacyjnie i nad nimi pracować, a w efekcie jeśli pojawiłyby się efekty tej pracy  

wręczać im stypendia. Oznajmił, iż taka forma mogłaby przynieść lepsze efekty.  

Zaproponował, aby Burmistrzowi pozostawić większą swobodę w przypadku wręczania 

stypendiów uzdolnionym uczniom, ponieważ program stanowiony przez Radę sprowadza się 

do ustalania wysokości i zasad przyznawania stypendiów przez Burmistrza. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 4 glosach za i 2 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych dzieci 

i młodzieży pobierających naukę w szkołach podstawowych  na terenie Gminy Olecko. 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu przyznawania stypendium 

Burmistrza Olecka w ramach Lokalnego programu wspierania edukacji 

uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę w szkołach podstawowych  

na terenie Gminy Olecko 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

szczegółowo omówiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

 

Członek Komisji – Marian Prusko 

zapytał, kto może składać wniosek o stypendium. 

 

Kierownik Wydziału EK – Anna Mitin 

odpowiedziała, iż zgodnie z §8 regulaminu składać wniosek może np. dyrektor szkoły, rodzic 

lub opiekun prawny ucznia. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Regulaminu przyznawania stypendium Burmistrza Olecka w ramach Lokalnego programu 

wspierania edukacji uzdolnionych dzieci i młodzieży pobierających naukę w szkołach 

podstawowych na terenie Gminy Olecko. 

 

 

e) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka 

(nieutworzenia w roku szkolnym 2019/2020 klasy I w Szkole Podstawowej  

w Kijewie) 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

zwróciła uwagę na błąd techniczny w uzasadnieniu skargi. Zgłosiła wniosek o zmianę zapisu  



„(…) zgodnie z art. 6 uchwały Rady Miejskiej w Olecku Nr ORN.0007.22.2017  

z dnia 21 kwietnia 2017 r. (…)” na zapis: 

„(…) zgodnie z art. 6 uchwały Rady Miejskiej w Olecku Nr ORN.0007.22.2017  

z dnia 24 marca 2017 r. (…)”. 

 

Komisja przez aklamację przyjęła wniosek o zmianę zapisu  

„(…) zgodnie z art. 6 uchwały Rady Miejskiej w Olecku Nr ORN.0007.22.2017  

z dnia 21 kwietnia 2017 r. (…)” na zapis:  

„(…) zgodnie z art. 6 uchwały Rady Miejskiej w Olecku Nr ORN.0007.22.2017  

z dnia 24 marca 2017 r. (…)”. 

 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. Dodał, iż Radca Prawny nie 

zaopiniował pozytywnie uzasadnienia skargi. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

oznajmiła, iż Komisja Skarg (…) swoje uzasadnienie oparła na przepisach, którymi 

posługiwał się Radca Prawny Wojewody w skardze do Sądu Administracyjnego. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, uwzględniając autopoprawkę Komisji Skarg (…), przy 2 głosach za, 1 głosie 

przeciw i 2 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka. 

Jeden członek komisji nie głosował. 
 
 

f) projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka 

(nieutworzenia w roku szkolnym 2020/2021 klas II-III i V-VIII w Szkole 

Podstawowej w Kijewie) 
 

Sekretarz Gminy – Sławomir Hatalski 

szczegółowo przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. Dodał, iż Radca Prawny nie 

zaopiniował pozytywnie uzasadnienia skargi. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko  

zapytał, czy ustalono u ilu rodziców był Burmistrz w sprawie nie posyłania dzieci do Szkoły 

Podstawowej w Kijewie. 

 

Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

oznajmił, iż odwiedził tylko jednego rodzica, a rozmowa odbyła się na podwórzu  

z zachowaniem bezpiecznego odstępu. Jest zdania, że ma prawo odwiedzać mieszkańców  

w ważnych dla gminy sprawach. Dodał, iż była to tylko prośba, aby rodzic zastanowił się nad 

skierowaniem dziecka do klasy I do SP w Gąskach tym bardziej, że rodzeństwo tego dziecka 

już tam się uczy. 

 

Członek Komisji – Alicja Stefanowska 

oznajmiła, że na Komisji Skarg (…) zostało odczytane oświadczenie rodzica, u którego był 

Burmistrz. Komisja Skarg (…) orzekła, że to był czas zakazu przemieszczania się, który 

prawdopodobnie dotyczył również Burmistrza. 

 



Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wyjaśnił, że Burmistrz ma nielimitowany czas pracy, a w jego mniemaniu wizyta u rodzica  

w tak ważnej sprawie dla gminy była czynnością służbową. Dodatkowo wspomniał, iż żadne 

obostrzenia dotyczące przemieszczania się nie obowiązywały osób wykonujących swoje 

obowiązki służbowe. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 2 głosach za, 1 głosie przeciw i 3 głosach wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Olecka. 
 
 

g) projekt uchwały w sprawie przejęcia do realizacji przez Gminę Olecko spraw  

z zakresu administracji rządowej dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych 

 

Kierownik GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przejęcia do 

realizacji przez Gminę Olecko spraw z zakresu administracji rządowej dotyczącej 

utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu 

(Przebudowa drogi powiatowej nr 1838N Gąski-Kijewo-Guty na odcinku Gąski-

Kijewo) 

 

Kierownik GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu. 

 

 

i) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu 

(Przebudowa drogi powiatowej nr 1814N Jaśki-Dobki) 

 

Kierownik GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu. 

 

 



j) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu 

(Remont drogi powiatowej Nr 1746N Jeziorowskie-Leśny Zakątek-Czerwony 

Dwór-Cichy-Duły na odcinku Cichy-Duły) 

 

Kierownik GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Oleckiemu. 

 

 

k) projekt uchwały w sprawie zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi na terenie Gminy Olecko 

 

Kierownik GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko  

zwrócił uwagę, iż kwota w zaproponowanej wysokości może nie być motywacyjna dla 

mieszkańców do kompostowania odpadów mokrych. 

 

Kierownik GKO – Przemysław Drozd 

oznajmił, iż po prześledzeniu uchwał z innych gmin w przedmiotowej sprawie przedział 

kwotowy mieści się od 0,50 zł do 2,00 zł.  

 

Opinia Komisji: 

Komisja, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zwolnienia  

w części z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie Gminy Olecko. 

 

 

l) projekt uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Olecko 

 

Kierownik GKO – Przemysław Drozd 

szczegółowo przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej 

przez właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Olecko. 

 

 

m) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

szczegółowo przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały. 

 

 



Opinia Komisji: 

Komisja, przy 5 głosach za i 1 głosie przeciw pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany budżetu Gminy Olecko na 2020 rok. 

 

 

n) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Gminy Olecko  na lata 2020-2029. 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

szczegółowo przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach za i 1 głosie przeciw pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy olecko  na lata 2020-2029.  

 

 

projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, trybu przyznawania  

i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości nagród sportowych dla zawodników 

osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym lub krajowym 

współzawodnictwie sportowym 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

oznajmiła, iż ten projekt uchwały daje możliwość nagradzania sportowców, którzy nie uczą 

się na terenie gminy natomiast ją reprezentują. Regulamin został przygotowany na podstawie 

ustawy o sporcie w formie zbliżonej do regulaminu, który jest napisany na podstawie ustawy 

o oświacie, aby wnioski były składane w tym samym czasie. Podziękowała za duży wkład 

pracy dla Radnego Wojciecha Rejterady. Nagrody przewidziane są za osiągnięcia sportowe 

dzieci i młodzieży z Zrzeszonych Związków Sportowych i Klubów Sportowych. Z wnioskiem 

o przyznanie nagrody może wystąpić Klub Sportowy, Organizacja Pozarządowa lub rodzic 

czy też opiekun prawny dziecka. Są określone 3 stopnie nagród w zależności od uzyskanych 

wyników. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Alicja Nowik 

zapytała, czy nagrody będą wręczane dla pojedynczych sportowców czy dla całych drużyn. 

 

Zastępca Burmistrza – Sylwia Wieloch 

odpowiedziała, że nagrody będą otrzymywać wytypowane osoby. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, trybu przyznawania  i pozbawiania oraz rodzaju i wysokości nagród 

sportowych dla zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym 

lub krajowym współzawodnictwie sportowym. 

 

 

projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Olecka wotum zaufania 

 

Inspektor w Wydziale PR – Kinga Fidler 

zaprezentowała Raport o Stanie Gminy – prezentacja w załączeniu do protokołu. 

 



Burmistrz Olecka – Karol Sobczak 

wspomniał, iż do Rady Miejskiej była kierowana prośba, aby wyrazili swoje zdanie, sugestie 

dotyczące jakie informacje powinny być zawarte. Dodał, że Radni nie wskazali żadnych 

uwag. Poprosił o takie uwagi na przyszły rok, by móc jeszcze lepiej przygotować Raport  

o Stanie Gminy. 

 

Członek Komisji – Grzegorz Kłoczko 

oznajmił, iż jego zdaniem do Raportu o Stanie Gminy można by było dodać więcej 

szczegółów dotyczących na jakim etapie jest realizacja strategii i polityk. 

Zwrócił uwagę, aby utworzyć Raport o Stanie Gminy w formie elektronicznej z odnośnikami, 

aby móc szybciej go przeglądać. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja, przy 4 głosach za i 2 głosach wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Olecka wotum zaufania.  

 

 

projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2019 rok 

 

Skarbnik Gminy – Irena Osmycka 

przedstawiła sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 

2019 rok – w załączeniu do protokołu. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy za 2019 rok. 

 

 

projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka 

 

Opinia Komisji: 

Komisja (obecnych 4 członków), przy 3 głosach za i 1 głosie wstrzymującym  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Olecka. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 2 – Sprawy wniesione. 

 

Brak spraw wniesionych w tym punkcie. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

 

 

 

 

 



Do punktu 3 – Wnioski Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji – Janina Anuszkiewicz 

poprosiła, aby usunąć z drzew jemioły przynajmniej w centrum miasta. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 

 

Protokołowała 

 

Karolina Cichocka 

Przewodniczący Komisji 

 

Janina Anuszkiewicz 

 


